
 

 

 

 

U periodu od 26-31.07.2016. godine održano je svetsko prvenstvo za igrače  i 

igračice mlađe od 19 godina u gradu Larnaka na Kipru. Sudije delegirane za ovaj 

turnir su : Yavor Chervenkov (BUL), Vladimir Milosevic (SRB), Felix Ho (FRA), Dario 

Šoš (CRO), Sergios Sergiou (CYP), Achileas Iskas (GRE), Christos Kouvelos (GRE), 

Anastasios Meneslis (GRE), Maria Ferreira (POR), Guiseppe Curto (ITA), Genti Pano 

(ALB), Shlomi Muchtari (ISR), Gasper Obid (SLO), Panagiota Rantsiou (GRE), Eleni 

Trachalaki (GRE) i Jamie Salvin (SCO). Sudijski delegat je bio Jeffrey Brehaut 

(ENG). 

 

Zahvaljujući noćnom letu iz Beograda, stižemo u hotel u 4 ujutru, i uz razne peripetije 

i objašnjavanja sa starijim gospodinom na recepciji dolazimo do soba u skoro 5. A 

klinika počinje u 9 kao i na svakom takmičenju. Obavezno testiranje i pregled 

najnovijih instrukcija  za ovu godinu, sve standardno za bilo koji turnir pod okriljem 

FIVB ili CEV-a. Pošto je ovo takmičenje mlađih kategorija, dozvoljeno je prisustvo 

trenera. Što znači da treba još jednom proći šta sve treneri smeju i kad smeju da 

rade. Posebno je naznačeno da treba insistirati na primeni pravila 12 sekundi 

izmedju 2 nadigravanja, kao i na odigravanje lopte prstima, pogotovu u ključnim 

momentima meča (set lopta meč lopta itd…. sudije ne bi trebalo da ’’prelome’’ meč 

svojom odlukom.) 

A onda obuka za elektronski zapisnik. Ima kolega koji se nisu do sad sretali za 

elektronskim zapisnikom, semaforom i celom tom procedurom koja je od ove godine 

zvaničan dokument za meč. Znači papirni zapisnik se vodi samo za nedaj bože…ako 

se nešto desi…. A naravno uvek se nešto desi…. O tome malo kasnije. 

Ukratko, elektronski zapisnik je aplikacija koja se razvija već nekoliko godina u nazad 

prvu zvaničnu implementaciju je imao na evropskim igrama u Baku-u prošle godine, i 

dalje se stalno razvija dopunjava, popravlja itd… to je proces kao i kod svih inovacija. 

Sve se dešava on line, od učitavanja meča do live score-a (naravno ako je internet 

konekcija na terenima zadovoljavajućeg kvaliteta. Inače sama aplikacija je 

napravljena fenomenalno, jednostavno, i ima vrlo malo prostora za grešku ako imate 

bazno znanje engleskog jezika i bavite se odbojkom na pesku duže od 2 dana. 



Naravno kao i svi elektronski uređaji, tableti i semafori ne vole baš mnogo ni sunce ni 

kišu. Ali kao što rekoh, ljudi stalno rade na poboljšanju tako da je to sad već sistem 

koji funkcioniše skoro besprekorno.  

Kad smo već kod vremenskih uslova, dobrodošli na Kipar, gde prvi meč počinje u 

9:00 i temperatura je 37,5 stepeni a vlažnost je ’’samo’’ 67%. Na svakom takmičenju 

se na centralnom terenu pre svakog meča obavlja merenje ovih parametara. Teško 

je za sve. Treba se pobrinuti za sve da budu dobro, od skupljača lopti do linijskih 

sudija i zapisničara. O igračima i da ne govorimo. U proseku je dnevno bilo 5-6 

medicinskih tajm auta, i 90% su bili zbog iscrpljenosti od vrućine. 3 dan takmičenja se 

dogodilo baš na mom meču (prvi jutarnji), igrači iz argentine su imali 2 medicinska 

tajm-auta za redom i onda predali meč (prvo jedan pa kad su se vratili u teren i drugi 

igrač). 

 

Obratite pažnju na vreme na slici… 

U takvim uslovima se dešavaju naravno i neverovatne stvari. Od toga da za prvi meč 

ujutru tablet nije spreman, do toga da u sred 2 seta elektronski zapisnik jednostavno 

nestane.  Prvo kratko pojašnjenje za tablet nije spreman. Elektronski zapisnik 

funkioniše na principu povlačenja svih potrebnih podataka iz BVIS baze. Naravno 

pošto kako takmičenje odmiče rezultati se menjaju, treba pohraniti podatke u bazu 

kako bi sledeći mečevi bili spremni. Postoje ljudi koji su za to zaduženi (kao što kod 

naših turnira to radi Darko, uvek sedi pored Grbe i kuca u lap top…), ali se ovde 

dogodilo da je došlo do zastoja. Pošto je elektronski zapisnik zvaničan dokument, 

posle par minuta čekanja i intervencija od strane delegata sve je moglo da počne. 



Ne nekoj od pauza kolega iz Grčke mi kaže kako je imao situaciju da je ’’sve crklo’’.. i 

da je posle morao ponovo da kuca el. zapisnik od početka. Nažalost to se sutradan i 

meni dogodilo, pa mogu da vam kažem hvala bogu za papir… Ali takodje mogu da 

vam kažem da je greška kod mene bila operativnog tipa. Nije zatajila tehnologija, 

nego je zapisničar slučajno ’’kliknula’’ TO..pa je onda htela da obriše.. i onda ko zna 

šta je sve ’’kliknula’’ pošto je meč nestao sa tableta. Dani su dugi, igraju se noćni 

mečevi. Poslednji je uvek zakazan u 21h. Ako ne vodite računa o sebi, šta jedete, 

koliko jedete, da uvek pijete puno tečnosti, nećete moći da izdržite. Svi smo ljudi 

nismo mašine.

 

 

Ukupno sam sudio 27 mečeva, 13 kao prvi i 14 kao drugi sudija. U razgovoru sa 

delegatom sam dobio pohvale za suđenje i korisne savete vezane za pripremu meča 

i sprovođenje toka meča. Sve u svemu još jedno veliko iskustvo. Do sledećeg 

takmičenja pozdrav sa peska.  

 

 Vladimir Milošević 

 

 

 

 


